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In the light of these facts, one may conclude that Mr. Putin can be recognized as one of the most popular 
leaders and politicians in the west nowadays. Despite the difficult situation at the international arena and com-
plicated relations between leading world countries many Western politicians still support Putin’s foreign politi-
cal course, his image and style of leadership. The representatives of international community respect him for 
being influential, persistent, firm and confident in everything he says and does.  
  

1. ИТАР-ТАСС Опрос Pew Research Center: россияне считают, что Путин проводит верную внеш-
нюю политику. [Электронный ресурс]. URL: http://tass.ru/politika/1175838 

2. Vladimir Putin Tops Forbes 2016 List of Most Influential People 
https://www.theguardian.com/world/2016/dec/14/vladimir-putin-donald-trump-forbes-2016-list-most-
influential-people 

3. Putin. Polls In Western Media https://www.youtube.com/watch?v=MwYOgWnUqi0 
4. Акопов П. Путин завоевывает Запад. [Электронный ресурс]. URL: 

https://vz.ru/politics/2016/9/21/833663.html 
5. Putin Image Rises in US, Mostly Among Republicans http://www.gallup.com/poll/204191/putin-

image-rises-mostly-among-republicans.aspx 

Рубрика: Общие вопросы геодезии и картографии 

УДК 528.22 (26) 

ЕВРОПЕЙСКОЕ И РУССКОЕ ОТКРЫТИЕ ТИХОГО ОКЕАНА  

М.В. Кильбович  
бакалавр, 1 курс  

Т.И. Леонтьева  
доцент, профессор, кафедра межкультурных коммуникаций и переводоведения 

Владивостокский государственный университет экономики и сервиса 
Россия. Владивосток 

В статье изучается вопрос о роли европейцев и русских в открытии огромного водного бассейна 
планеты – Тихого океана. С помощью когнитивно-семантического анализа различных литературных 
источников раскрывается история нанесения его на карты мира, обсуждаются геодезические, геофи-
зические, гидрохимические и атмосферные проблемы. Подчеркивается особая роль Тихоокеанского 
океанологического института имени В.И. Ильичёва в изучении геологии, геофизики и геохимии Тихого 
Океана 

Ключевые слова и словосочетания: открытие Тихого океана, кругосветное путешествие, океа-
нические экспедиции, В.И. Ильичёв, научно-исследовательские судна, морская геология, проблемы гло-
бального потепления. 

EUROPEAN AND RUSSIAN DISCOVERY OF THE PACIFIC OCEAN 

M.V. Kilbovich 
Bachelor, 1 year 

T.I. Leontieva  
Associate Professor, Chair of Intercultural Communications and Translation Studies 

Vladivostok State University of Economics and Service 
Russia. Vladivostok 

The article concentrates on the role of European and Russian seafarers in discovering the Pacific Ocean. 
The basic method of research is cognitive and semantic analysis of literary sources. Of special interest is map-
ping the Pacific Ocean in different Atlases. The paper considers acoustics and physics of the ocean and atmos-
phere, geochemistry and ocean ecology, geology and geophysics, as well as satellite oceanology. Due attention 
is paid to the activity of the Pacific Oceanological Institute named after V.I. Il’ichev, such as expeditions to 
study the oceanic floor and to watch over the unfavorable climatic changes on the Earth 

Keywords and phrases: the Pacific Ocean discovery, round-the-world sailing, oceanological expeditions, 
V.I. Il’ichev, scientific research vessels, marine geology, global warming problems. 


